
Sr. Miguel Vicente  Ribés Vilar, com a portaveu del Grup Compromís de l'Ajuntament de 
Costur, en aplicació de l’article 74.3 del ROM., presenta per motius d’urgència, davant del 
Ple ordinari del mes d’octubre de l’Ajuntament  la següent MOCIÓ per al seu debat i 
aprovació si s’escau. 
 

MOCIÓ PER A QUE LES GRAVACIONS DEL PLENS SIGUEN PÚBLIQUES 
 
 
Exposició de motius: 
 
1- La redacció d’un acta és molt important i entenem que relativament difícil d’escriure. 

En ella el secretari deu tenir molta cura, ja que l’acta, com a transmissora del que es tracta 

en el Ple,  és un mitjà de comunicació que deu ser fidel ja que també obris les portes a la 

participació ciutadana. 

A l’hora de transmetre el que s’ha tractat, cal utilitzar les mateixes paraules, o al 

menys, cal transmetre el sentit de cada intervenció i, a més a més, la seua contestació 

corresponent. Per ser fidedignes cal donar la informació de totes les parts i totes les 

contestacions perquè si no l’acta no es correspon a la realitat del Ple. 

 

2-La llei ho contempla en el ROF  en l’Artícle 88.  

 

1. Serán públicas las sesiones del Pleno. No obstante, podrá ser secreto el debate y la 

votación de aquellos asuntos que puedan afectar al derecho fundamental de los 

ciudadanos a que se refiere el artículo 18.1 de la Constitución Española, cuando así se 

acuerde por mayoría absoluta. 

2. Para ampliar la difusión auditiva o visual del desarrollo de las sesiones podrán 

instalarse sistemas megafónicos o circuitos cerrados de televisión. 

 
3- Durant varios Plens han  hagut discrepàncies, i en paraules del nostre alcalde, si  algú 
ha volgut ... 

- ....  posar el que li ha paregut. 

- ....afegir coses que no s’han dit 

- ....donar explicacions del que s’ha dit, a posteriori, per afegir-les a l’acta. 

- ...  canviar després coses, al no donar-se compte  del que deia en eixe moment,  .. 

 
Aquesta realitat es pot solucionar d’una forma senzilla, consultant les gravacions 

realitzades i aprovar les actes amb el consens de tots. Així podrem afirmar sense cap tipus 
de dubte, que les actes són fidedignes a la realitat del Ple i posar el que realment es va 
dir. 

Si no s’utilitzen les gravacions i no se fan  públiques, es podria entendre, que tal vegada 
hi hage coses  que amagar i d’aquesta manera les actes sempre poden tenir una sombra 
de dubte en la seua  transparència. 
  
 
4- En la legislatura anterior d’aquest ajuntament ja es va sol·licitat la transparència i 
democràcia per què les actes foren un reflexe de la realitat.  Hem d’aconseguir aquest 

grau de transparència i honestitat. Pel be del poble hem d’utilitzar la gravació que es fa. 

 
Aquesta sol·licitud de transparència es va tractar als següents Plens  ..... 

 

 



En el Ple de 30 de juliol de 2011 

Punt  I-  “ El Sr. Concejal D. José Maximino manifiesta que no conste en acta algo que 

no ha dicho, que si algo no está claro que se le pregunte”. 

 

En el Ple del 29 de setembre de 2011 

Punt II- “... el Sr. Concejal D. José Maximino (IV-CM) manifiesta que lo que se dice en los 

plenos y lo que se escribe no se corresponde con la realidad.  ...” 

 

En el punt Punt XIII del mateix Ple es va dir... 

 

El Sr. Concejal D. José Maximino (IV-CM) se dirige a la Sra. Secretaria Acctal. y le 

pregunta …..si sabe que es Secretaria de todos y no solo del PSOE y que actúa como 

federatario público sujeto a la ley y le pide que no altere el fondo ni la foma, 

recomendándole la lectura de los artículos 402, 404 del Código Penal y otros artículos. 

 

Aquestes importants consideracions al 2011, ho continuen sent al 2018 i vista la situació, 

proposem aquesta sol·licitut, utilitzant les mateixes paraules del Ple del dia 29 de setembre 

de 2011... 

 “El Sr. Concejal D. José Maximino (IV-CM) expone que en todos los pueblos se 

graban los plenos y pregunta por qué en este no”.  

  

 
Conclusions:  
Si tenim en compte tots els apartats anterior ... 
 
- Vista la importància de la  redacció de l’acta. 
- Vist que la llei ho contempla. 
- Vist que actualment ha hagut discrepàncies respecte a la seua redacció. 
- Vist que el mateix sr. Alcalde actual d’aquesta corporació, ja ho va demanar en Plens de 
la legislatura anterior. 
 

Acords: 

En ares d’una major transparència i per garantir en tot moment, l’acord de tots els 
regidors en  el bon funcionament dels Plens, sol·licitem 

1.- L’acord per a que les gravacions siguen públiques i així es puga facilitar   una 

còpia a cada grup per poder-les consultar els regidors davant dels dubtes que puguen 

aparèixer.  

2.- L’acord per a la creació d’un arxiu sonor de les gravacions de les sessions 

plenàries.   
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